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Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 

 
Dagsorden for skolebestyrelsesmøde  

Dato: 28.11. 2018  
Tid: 17.15-19.45  
Sted: Dam 2’s konferencelokale  

 
Mødedeltagere: Ulrik, Thomas, Else 
Marie, Lise, Morten, Peter, Katarina, 
Anders, Jakob, Kasper, Magnus, 
Charlotte og Kaj. Gæst Martin B. 
Schreiber områdesouschef. Afbud fra 
Lisbeth. 
 
 

 

 DAGSORDEN BEMÆRKNINGER 

Møde Kl. 17.15-19.45 

1. Godkendelse af referat fra sidste 
møde 17.15 
Godkendelse af dagsorden 
Valg af mødeleder og referent 

Referat fra sidste møde blev godkendt. Kaj lovede, at dette 
og referater fra tidligere i møder i dette skoleår blev lagt på 
hjemmesiden. 
Ulrik valgt som mødeleder. 
Thomas valgt som referent.  

2. Status og tilsyn for vikardækning og 
fravær 17.05 

Hvad er fraværet og hvor mange timer er klasserne berørt af 
vikarer. Bilag er under udarbejdelse. 
 

Der blev uddelt en oversigt over sygefraværet blandt lærerne samt 
en samlet oversigt over vikartimer.  
 
Der var en drøftelse af fraværet og hvordan der kan arbejdes med 
at nedbringe fraværet. De forskellige baggrunde for sygefraværet 
blev drøftet. Sygefraværet skal være i fokus i skolebestyrelsen, for 
at sikre et godt arbejdsmiljø for lærerne og derved gode rammer for 
børnene. Bestyrelsen fik tilsagn om med passende mellemrum at 
opdaterede oversigter over fraværet, således at bestyrelsen kan 
følge udviklingen tæt. 
 
Vikartimer på de enkelte årgange blev gennemgået for at se om 
nogle årgange er ramt ekstra hårdt. 
 
Medarbejdernes repræsentant beskrev den bekymring og det pres, 
man mærker blandt medarbejderne. Fra bestyrelsens side blev der 
efterspurgt ønsker fra medarbejderne til, hvad man som bestyrelse 
kan gøre for at give bedre arbejdsvilkår. Her blev talt om behovet 
for en ændret skolekultur og hjælp til medarbejdere med svære 
børnesager.  
 
Forældrerepræsentanterne gav udtryk for, at det i lyset af 
ovennævnte var meget bekymrede, hvis man allerede i 2019 skal 
indfase besparelser, da det kan føre til øget pres på lærerne. 
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3. Status på økonomi 2018 og 
budget/resurser 2019 17.30 

Dels en status på forventet forbrug i 2018. 
Dels en drøftelse af fremtidigt budget 2019. 
 
Der blev uddelt en oversigt over budget 2018 til gennemgang. Det 
forventes at regnskabet for 2018 vil gå i nul (+/- 0,1 mio. Kr). 
 
Der lagt op til at lave en bæredygtig genbrugs jul, ikke at 
klassekassen skal betale for papir til julepynt. 
 
Vikarforbruget i 2018 ender med at være væsentligt større end 
forventet. 
 
SB har et ønske om et mere detaljeret budget 2019, så det bliver 
mere synligt hvad der bruges på de forskellige områder. Når budget 
2019 skal diskuteres skal budgettet splittes mere op, fx 
lærerlønninger, vikarlønninger, administrationslønninger, 
ressourcecenter, undervisningsmaterialer, IT, el-vand-varme, 
vedligeholdelse/Teknisk Service, pædagoger, fordeling af indtægter 
fx grundbevilling, bevilling pr. elev, puljer, m.fl. 
 
Det blev besluttet at nedsætte en gruppe bestående af Ulrik, 
Thomas og Kasper som sammen med Kaj og en økonomi 
medarbejder fra området eller skolen. Gruppen skal kvalificere et 
oplæg til detaljeringsgraden af budget 2019 til den videre 
behandling i SB. 
 
I forbindelse med punktet blev økonomimodellen drøftet. ”Martin 
supplerede med, at forvaltningen er opmærksom på, hvordan 
budgetmodellen fungerer for en stor skole, og at dette er en 
opmærksomhed, som vil blive fulgt nøje. Der er klart, at når 2 skoler 
bliver lagt sammen til 1, så mister den sammenlagte skole alt andet 
lige en grundbevilling, men her er det væsentligt at være 
opmærksom på, at måden som budgetmodellen fungerer på, hvor 
modellen tildeler alle skoler uanset størrelse 1 grundbevilling, netop 
er tænkt som en understøttelse af små skoler, som kan være mere 
skrøbelig, såfremt der kun bliver tildelt midler på baggrund af antal 
elever. En stor skole er som udgangspunkt mere robust økonomisk 
set, men hvordan det konkret hænger sammen for en skole af 
Damhusengens størrelse, er et fortsat opmærksomhedspunkt. ”. 
Den nuværende er lavet på et tidspunkt, hvor der ikke var skoler så 
store som Damhusengens Skole. Fra forældrenes side blev der 
opfordret til, at man fra forvaltning og det politiske niveau arbejder 
med den skævhed. Forældrene anser det for meget bekymrede, 
hvis skolen allerede fra medio 2019 skal gennemføre besparelser, 
idet der fortsat er brug for mindst samme ressourcer som nu for at 
sikre en velfungerende skole. Det er således stadig udfordringer 
som følge af sammenlægninger, og der vil komme udfordringer, når 
byggeriet går i gang. Forældre vil også gå videre med dette budskab 
politisk.  

4. Byggeri – Lokalplansforslaget 17.45 Der er et lokalplansforslag sendt i høring, og der har været afholdt 
borgermøde. Desuden er der et projektforslag til drøftelse. Og vi har 
stadig en udstilling hængende, hvis man ikke nåede forbi åbent hus. 
Link til lokalplansforslag og høringsportal 

- Information om høringssvaret. Sendt af Ulrik. 
 

https://blivhoert.kk.dk/hoering/damhusengens-skole-lokalplanforslag
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Høringssvaret sendt rundt på mail. Efterfølgende er høringssvaret 
indsendt til forvaltningen.  
 
Punktet er blevet taget til efterretning af SB. 

4. EAT 18.10 

- Madtilbud HEAT og VEAT 

Formål og hvordan bruges det – brug af resurser og hvordan indgår 
det i skoledagen. Planer for ændringer – både i forhold til lokaler, 
klassers deltagelse i år og næste år. 
 
Der er vedlagt et bilag til dagsordenen som beskriver faglige input 
som børnene får ved at hjælpe til med EAT. Det er blevet taget til 
efterretning af SB. 
 

6. Suppleanternes møderet 

 

Det blev aftalt at vi havde en evaluering ift. Suppleanternes 
deltagelse i møderne, hvilket de her ret i henhold til 
forretningsordenen. Giver det udfordringer – skal det ændres? 
 
Dette punkt blev udsat til et senere møde. 

 
7.    Åbent forældremøde 18.45 Vi afholder åbent forældremøde d. 8.1.2019 

- Vi skal have fastlagt programmet. 
 
Følgende punkter blev besluttet at skulle indgå på det åbne møde i 
januar: 

- Visioner for udskolingen 
- Status på byggeriet af den nye skole 
- Forbedring af adfærd/kultur (Hafnia-model m.v.) 

 

8. Siden sidst og eventuelt 19.15 Kaj gennemgik forskellige aktuelle emner herunder: 
- Resultaterne for forældre tilfredshedsundersøgelsen 

foreligger snart. 
- Damhusengens Skole fodboldhold er i finalen blandt 

skolerne i Københavns kommune og at gå videre i Ekstra 
Bladets skole fodboldturnering 

- Udviklingsarbejde med udskoling holder første møde og 
Lise deltager fra skolebestyrelsen. 

9. Eventuelt 19.40 - Sikker trafik i vinterhalvåret 
 
Emner til kommende møde: 

- Rygepolitik både for elever og lærer. 
- Forældre tilfredshedsundersøgelsen. 
- Budget 
- Ferieplan 
- Suppleanters møderet 
- Fokus på sygefraværet 
- Udvikling af udskolingen 
- Skolekultur 

 

   
 

 


